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Spørgsmål nr. S 211 

§ 20-spørgsmål til skriftlig besvarelse 
 

Til: Uddannelses- og forskningsministeren 

Dato: 31. oktober 2024 

Stillet af: Katrine Robsøe (RV)  

Mener ministeren, at Aalborg Universitet, Syddansk Universitet og 

København Universitet bør få de foreslåede ekstra lægeuddannelsespladser 

ud over deres nuværende sektordimensioneringsloft, og at bacheloroptaget 

derfor skal sænkes tilsvarende på andre universiteter?  

(Spm. nr. S 211). 

Begrundelse 

Der henvises til de 140 ekstra lægeuddannelsespladser, som indgår i 

regeringens udspil til sundhedsstrukturreform, herunder bl.a. de 70 pladser til 

Aalborg Universitet. Desuden henvises til ministerens svar på UFU alm. del – 

spørgsmål 385 (folketingsåret 2023-24), hvoraf det fremgår, at 

»sektordimensionering indbefatter, at en stigning i tilgangen af studerende til 

bacheloruddannelsen i medicin skal modsvares af et tilsvarende fald i 

tilgangen til andre akademiske bacheloruddannelser, dvs. ca. 140 færre 

pladser på andre akademiske bacheloruddannelser.« 

 

Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på Katrine.Robsoe@ft.dk og til 

Lovsekretariatet på lov@ft.dk. 

 

På Folketingets formands vegne 
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